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Referat bestyrelsesmøde d. 06.11.24 kl. 10.00 – 16.00 
 
Sted: Severin, Skovsvinget 25, 5500 Middelfart    

Deltagere: Vivi Terp, Mads Edwards, Søren Romar, Henrik Vest, Tine Stryger 

Afbud: Janne G. Mortensen 

 

Fra Sekretariatet: Charlotte Lynge (referent) 

 

1. Velkommen til nyt bestyrelsesmedlem 

Tine Stryger, Lindevangen blev budt velkommen til bestyrelsen. 

 

2. Godkendelse af dagsordenen 

Godkendt. 

 

3. Godkendelse referat møde  

Bilag: Referat vedhæftet 

 

Godkendt.  

 

4. Siden sidst – bordet rundt 

Vivi:  

Hos Kirkens Korshær Sønderborg, Herberget Alberta og Huset Alma er de pt. meget op-

tagede af at arbejdet med udredning af støttebehov. Situationen er kompleks og speci-

elt unge bor for længe og er en udfordrende målgruppe. Man arbejder målrettet på at 

få dem tilbage til egen kommune. Derudover arbejder man med udvikling af flad ledel-

sestruktur – høj grad af selvledelse. 

 

Henrik:  

Hos Dalhoffsminde har man bl.a. haft møde med Haderslev Kommune. Dalhoffsminde 

vil ikke længere lave ICM, men i stedet fokusere på CTI. Haderslev Kommune er enig. 

Har lavet enhedspris for 9 mdr. forløb for 65.000,-.  

 

Tine:  

Fortalte bl.a. om udfordringerne med indstilling til bolig og den meget lange ventetid i 

Københavns/Frederiksberg kommuner.  

 

Søren:  

På Lindevangen/Lærkehøj er der fuld belægning (77 pladser). Gennemsnitsindskrivning 

på op til over et år pr. beboer. KBH er udfordret på bolig, men arbejder på at få alle bo-

ligtyper i spil, så de nu er gået fra 200 til 350 boliger i spil. Jokeren er dog en evt. fjer-

nelse af §34 tilskud i 2025, som mange beboere er afhængige af.  

Søren fortæller herudover, at mange vælger dem til at lave bostøtten.   
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Bestyrelsen vendte også udregningen af bostøtte (A-til-A tid kontra ”ikke-effektiv tid) 

Henrik foreslog, at SBH kunne udarbejde en guideline til sammensætning/prissætning 

af bostøttetilbud. Det blev besluttet, at netop dette emne skulle på programmet til le-

dernetværksmøde i december.  

 

Mads:  

Center Bøgely har 50-års jubilæum og det fejres bl.a. med indvielse af de nye boliger, 

de har fået lavet. Varde Kommunes borgmester og formanden for social- og sundheds-

udvalget kommer.  

 

Bøgely har (uvant) haft ledige pladser i sensommeren, men nu er der fuld belægning. 

Det samstemte resten af bestyrelsen også var tilfældet hos dem.  

Endvidere har Bøgely fået funding fra Social- og Boligstyrelsen til sociale flyttemænd. 

Center Bøgely vil skabe et team, som sørger for en rigtig god udflytning og tilknyttet 

”indretningsperson”, som kan hjælpe med at gøre boligen hyggelig.  

 

Mads nævnte herudover også problematik om sundhedsydelser på §110. Han har været 

i dialog med Dansk Erhverv vedr. dette og de følger sagen.  

 

5. Undersøgelse af Hjemløsereformen 

Status og aktionspunkter – herunder pressemeddelelse og rundsending til ordførere.  

 

Trykt udgave af undersøgelsen sendes til socialpolitiske ordførere, ministeren og chef 

for udsatte-kontor 

Charlotte laver udkast til følgeskrivelse.  

 

Mads havde udarbejdet en pressemeddelelse og bestyrelsen havde kun få tilføjelser. I 

forhold til udsendelse af pressemeddelelse blev det drøftet at det er vigtigt, hvor vi lig-

ger linjen og sørger for at udvælge de mest passende medier.  

 

Det blev besluttet at sekretariatet sender pressemeddelelsen til Altinget, Kristeligt Dag-

blad og Dagbladet Information. Mads Edwards er kontaktperson for spørgsmål mv.  

 

6. Indkomne forslag / henvendelser 

Der var ingen indkomne forslag eller henvendelser 

 

7. Udvalg, nationale arbejdsgrupper og mødefora 

 

Henrik orienterede om Ankestyrelsens påbud til Dalhoffsminde vedr. indregning af ar-

bejdsdusør. Ankestyrelsen skal give påbud om det enkelte budgetpunkt. Henrik forven-

ter, at der generelt på budget-området kommer flere restriktioner og krav til en revi-

sorpåtegning i fremtiden.  
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a. Møder Ministeriet 

 

Ministeriet inviteres til Ledernetværk til december – Søren er tovholder på kon-

takten. 

 

b. LOCHI og SAND 

Intet nyt blev drøftet til dette punkt.  

   

c. Det nationale Partnerskab vedr. ny hjemløsereform – status og sidste nyt 

Mads og Søren 

 

Søren orienterede om, at der er partnerskabsmøde i Odense.   

Der er 4 fokusområder: 

 

Klar afgræsning af målgruppe på §110 

Betalbare boliger 

Sundhedsindsatser 

Hurtige afklaring af kommunale tilhørsforhold 

 

Søren rundsender dagsorden til bestyrelsen, når den kommer.    
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d. Dialogmøde (Social- og Boligsstyrelsen, KL, SAND mv.) – status og sidste nyt 

Vivi og Mads 

Orientering i forlængelse af møde d. 7. oktober 

 

Bestyrelsen drøftede indhold fra sidste dialogmøde – herunder hvordan man får 

det mest optimale ud af møderne fremadrettet.  

 

e. Nyt vedr. Takstlofter / Kapacitetsanalyse / Finansiering af natvarmestuepladser 

 

Søren orienterede om ovenstående emner, da der foregår flere samtaler vedr. 

dette.  

Kapacitet/priser: Rigsrevisionen har kontaktet Lærkehøj/Lindevangen og andre 

boformer vedr. dette med flere spørgsmål. Det vurderes, at formålet er en kapa-

citetsanalyse mhp. Fremtidig omstrukturering og evt. lukning af pladser.  

Natvarmestuepladser: Disse pladser må ikke finansieres over taksten, hvilket 

betyder to separate budgetter. Nogle boformer indskriver og udskriver på daglig 

basis.  

 

8. Indkomne lovforslag i høring 

Intet nyt pr. 25. oktober 2024  

 

9. Aktiviteter 

 

a. Ledernetværk 

12-12 møde december 2024 

 

Comwell Portside 5.- 6. december. 

 

16 tilmeldte, så det blev besluttet at afholde Ledernetværket i fysisk form.  

 

Indhold til programmet blev drøftet og fastlagt. 

 

 

 

b. Årsmøde – 3.-4. oktober, Hotel Legoland 

Bilag: Evalueringsrapport fra deltagere 

 

Bestyrelsen gennemgik evalueringsrapporten med deltagernes vurdering på faci-

liteter, oplæg mv. Der var generelt en flot score på langt de fleste oplæg og ge-

nerel fin tilfredshed med Legoland Hotel og Konference. Bestyrelsen drøfter i 

starten af næste år lokation for årsmødet i 2026.  
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c. Generalforsamling – Munkebjerg 24.-25. april 2025 

Booking: 70 værelse  

 

Det blev besluttet hurtigst muligt at planlægge et møde med arbejdsgruppen 

mhp. at planlægge program mv.  

 

 

 

10. Bestyrelsens forretningsorden  

Bilag: Bestyrelsens forretningsorden 

 

Bestyrelsen diskuterede om suppleanter fremover skal deltage ved bestyrelsesmøderne  

 

Der var enighed om at suppleanter fremover skal deltage i bestyrelsesmøderne og der-

for skrives dette ind i forretningsordenen.  

 

Henrik havde herudover et spørgsmål vedr. pasus i forretningsordenen om inhabilitet. 

Dette vendes på næste bestyrelsesmøde.  

 

 

11. Økonomi 

Bilag: Økonomisk status vedlagt.  

Status på økonomi rundsendes med dagsordenen og man skal sige til, hvis der er 

spørgsmål eller noget der ønskes uddybet / kommenteret på. 

 

Søren gennemgik den økonomiske status. Alle var ok med opsætningen og havde ikke 

yderligere spørgsmål. Økonomien er som forventet på nuværende tidspunkt – dog er 

Undersøgelsen af Hjemløsereformen af flere årsager blevet dyrere, hvilket bestyrelsen 

også var indforstået med.  

 

 

12.  Næste møde 

Bilag: Årshjul 

 

Fastlæggelse af mødedatoer frem til Generalforsamlingen, samt 1. møde efter General-

forsamlingen.  

 

Sekretariatet sender en Doodle ud på datoer som i 2024.  

 

 

13.  Eventuelt 
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Henrik efterspurgte at dagsorden og materialer til møderne lægges ud lidt tidligere – 

det blev aftalt at materialet ligger klar mindst 5 hele hverdage før mødet.   

 

Det blev desuden tilføjet, at Mads sender input til ændringer på nationale retningslinjer 

for indsatsen mod hjemløshed.   

 

 


